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Zápis ze 168. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 4. listopadu 2024 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím jednání prezenčně 
na půdě Přírodovědecké fakulty Univerzity Karlovy. 

Jednání se zúčastnili: prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. (předseda); Matěj Bajgar, Dphil.; 
Mgr. Pavlína Libichová Cermanová, Ph.D.; Mgr. Vojtěch Fikar; prof. RNDr. Ing. František 
Kocourek, CSc.; RNDr. Ondřej Krajíček; prof. Ing. Bohumír Strnadel, DrSc.; prof. MUDr. Pavel 
Ševčík, CSc.; doc. PhDr. Bc. Iva Poláčková Šolcová, Ph.D.; prof. RNDr. Petr Štěpnička, Ph.D., 
DSc.; prof. MUDr. Jan Trka, Ph.D.; prof. Ing. Eva Vejmelková, Ph.D.; prof. RNDr. PhDr. Hana 
Voňková, Ph.D et Ph.D.; Ing. Petr Lysý (host); PhDr. Pavel Doleček, Ph.D. (host); Ing. Josef 
Červinka (host); Mgr. Michal Nekorjak, Ph.D. (host); Mgr. Ing. Kateřina Miholová, Ph.D. 
(tajemnice); Ing. Lucie Rulíková (host); PhDr. Lucie Núňez Tayupanta, Ph.D. (host) 

 Omluveni: doc. RNDr. Stanislav Kozubek, DrSc.; prof. RNDr. David Honys, Ph.D. 

Komise byla usnášeníschopná. 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  

Projednávané body: 

1) Zahájení, schválení návrhu programu, schválení zápisu ze 166. jednání KHV 

2) Informace ze 405. zasedání Rady     [T. Polívka] 

3) Hodnocení účelové podpory      [M. Bajgar, T. Polívka] 

a) Návrh programu na podporu vytvoření a kultivace systémových podmínek pro rozvoj 
excelence (Excelence, MŠMT) 

4) Implementace Metodiky 2017+      [T. Polívka, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Námitky H23 v M1 

c) Aktualizace Metodiky 2017+ 

d) Slučování rezortních VVI  

e) Podvodné články identifikované v H23 

5) IS VaVaI          [ S. Janovský] 

6) Různé  

7) Závěr  

 

Ad 1) Jednání zahájil předseda KHV prof. Polívka. Členové KHV jednohlasně schválili program 
168. jednání KHV a zápis ze 167. jednání KHV. Další jednání KHV dne 2. prosince 2024 
se uskuteční opět distančně. 

Ad 2) a 4c) Prof. Polívka a dr. Doleček informovali o 405. zasedání Rady. Náměstek Doleček shrnul 
proces schvalování aktualizace M17+ vč. ranního jednání se členy Rady a ministrem. Dosud nebyla 
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nalezena shoda v otázce souhrnné známky za národní hodnocení nebo zvlášť za M1 a M2. 
Souhrnná známka obsahuje i vysvětlení hodnocení v jednotlivých modulech (viz listy VO 
z předchozího kola hodnocení). Finální materiál by měl být schválen na listopadovém jednání Rady. 
Dr. Doleček dále popsal následný proces, mezirezortní připomínkové řízení, projednání a schválení 
vládou. Vypořádání připomínek bude připraveno až v novém roce. Materiál po vypořádání bude 
znovu předložen Radě, jako ideální termín schválení vládou byl označen únor 2025 tak, aby další 
kolo hodnocení bylo zahájeno podle aktualizované metodiky. 

Ad 3) Prof. Polívka krátce představil návrh programu na podporu vytvoření a kultivace systémových 
podmínek pro rozvoj excelence (Excelence), jehož předkladatel je MŠMT. Zároveň přivítal ředitelku 
Odboru výzkumu a vývoje PhDr. Lucie Núňez Tayupanta, Ph.D. Návrh vyjádření KHV zpracoval 
prof. Polívka na základě připomínek členů KHV. Základní parametry programu by měly být uvedeny 
již v samotném návrhu programu, nikoli až v zadávací dokumentaci, předložený návrh je dle KHV 
nekonkrétní.  

Dr. Núňez vysvětlila, že program vzniká v rámci komponenty 5.3 Národního plánu obnovy, druhá 
část komponenty je prodloužení programu Stratin, třetí část je příprava Metodického pokynu RVVI 
k harmonizaci poskytování účelové podpory. Naplnění komponenty 5.3 je předpokladem 
komponenty 5.2 Uvedená alokace je odhad, financování bude zatím hrazeno z národních zdrojů. 
Návrh programu míří na dva cíle. První linie vychází z Národního plánu obnovy, umožňuje 
poskytnutí finančních prostředků pro excelentní vědecké týmy. Druhá linie je spíše „administrativní 
podporou“, umožňuje vytvoření strategií na podporu excelentního výzkumu pro vědecká pracoviště 
na VŠ. Alokace na program v průběhu let klesá, aby se pracoviště naučily prostředky alokovat 
samy. Obecnost programu směřovala k maximální volnosti při přípravě zadávací dokumentace. 

Členové KHV nepovažují vysvětlení za dostatečné. Prof. Kocourek je k materiálu skeptický, 
považuje za nutné konkrétní cíle více specifikovat. Dr. Bajgar se vyjádřil rovněž kriticky. KHV 
požaduje lepší definici cílů programu, a jasný popis dvou výše uvedených linií. KHV dále diskutovala 
navržená hodnoticí kritéria a požaduje lepší vysvětlení jednotlivých kritérií ve vztahu k hodnocení. 
Prof. Štěpnička navrhuje text návrhu programu výrazně zkrátit a zrevidovat text, tak aby 
neobsahoval zbytečné a nicneříkající fráze, ale jasně definoval cíle projektu a cesty k jejich 
dosažení. 

Ad 4a) Dr. Miholová Komisi informovala, že hodnocení probíhá dle harmonogramu. Postupně jsou 
svolávány jednání tripartit. Jednání o vysokých školách školy proběhnou ve třech termínech jako 
příprava před kompletním hodnocením VŠ. Pro tyto účely byly vypracovány nové podklady 
na úroveň fakult a protokoly i zprávy budou přeloženy do angličtiny. Odd. hodnocení VO sleduje 
trendy z hodnocení v minulých letech a identifikuje VO, o kterých je vhodné diskutovat. Ve čtvrtek 
7. 11. proběhne schůzka hlavního koordinátora hodnocení s předsedy OP jako příprava 
na nadcházející tripartitní jednání. Dr. Miholová dodala, že 15. 11. 2024 bude ukončen sběr 
vybraných výsledků pro další kolo hodnocení.  

Ad 4b) Prof. Polívka shrnul, že termín pro podání námitek byl stanoven do 11. října 2024, přišel 
standardní počet námitek. Byť se jednotlivé panely vyjadřují k námitkám, tak konečné rozhodnutí je 
na KHV a následně na RVVI. Odborné panely zašlou svá vyjádření do konce listopadu. OHVO 
vyjádření zkompletuje s procesním vyjádřením. Zpravodajové KHV byli požádáni o kontrolu 
oborově příslušných námitek, přístupy do SKV budou všem zaslány (OP1 – prof. Štěpnička, OP2 − 
prof. Strnadel, OP4 – prof. Kocourek, OP5 – prof. Voňková, OP6 – prof. Cermanová). 

Ad 4d) Novela zákona o VVI, která umožnuje slučování resortních VVI s cílem úspory financí, 
přivedla dva poskytovatele MZe a MPSV ke slučování jejich VVI. Je nutno upozornit, že v případě 
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MPSV (sloučení Výzkumného ústavu práce a sociálních věcí s Výzkumným ústavem bezpečnosti 
práce) je ale naopak avizován nárůst fin. prostředků. Mgr. Fikar dodal, že jediná VVI v gesci MŠMT, 
Centrum pro studium veřejného školství, bude výhledově zrušena. KHV bere informaci na vědomí, 
v rámci hodnocení na národní úrovni se nadále budou kumulovat informace z posledních pěti let. 

Ad 4e) Dr. Nekorjak KHV informoval o možných podvodných článcích identifikovaných v H23. 
V průzkumu bylo nalezeno 39 článků, z nichž 31 vstoupilo do národního hodnocení. Problematiku 
je třeba řešit se Scopusem resp. vydavatelstvím Elsevier a na národní úrovni v rámci tripartit 
(v příštím roce inkriminované články již nevstoupí do hodnocení). Informována bude i Rada. 
Navrženo bylo projednání s předsedy panelů dle oborových skupin a následně KHV. Řešení je 
prozatím je odloženo na dobu po jednání tripartit. 

Ad 6) V bodu Různé byly diskutovány následující otázky: aktualizace statutu KHV (název komise, 
neslučitelnost členství v KHV s dalšími funkcemi), stížnost VŠB-TUO (bude projednáno na dalším 
zasedání). Mgr. Fikar KHV upozornil na blížící se potřebu schválení složení mezinárodních 
evaluačních panelů. VŠ začnou návrhy překládat v lednu 2025. 

Ad 7) Příští řádné 168. jednání se koná dne 2. 12. 2024 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím 
jednání distančně via aplikaci Webex. 

  

V Praze dne 22. listopadu 2024 

Zapsala: L. Rulíková  

Schválil: T. Polívka 


